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Protokół Nr XL/2022 z Sesji Rady Powiatu

Protokół Nr XL/2022 z Sesji Rady Powiatu w Busku-Zdroju, która odbyła się w dniu 9 grudnia 2022 roku w sali
konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Busku-Zdroju [ PDF] [ ODT]

Znak: BR. 0002.2.40.2022                                                                                                           

Protokół   Nr   XL/ 2022
z  Sesji  Rady  Powiatu  w  Busku  - Zdroju

która   odbyła   się   w   dniu   9  grudnia  2022  roku
w   sali   konferencyjnej   Starostwa   Powiatowego

w   Busku  -  Zdroju

w  Sesji  udział  wzięli:

    •   Radni  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju

oraz

Radca Prawny - Bożena Sadłos●

Naczelnicy i  Kierownicy Wydziałów  Starostwa  Powiatowego w Busku -  Zdroju●

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu oraz służb, inspekcji i straży●

Mieszkańcy Powiatu●

 

Porządek obrad:

    1. Otwarcie Sesji.

    2. Stwierdzenie quorum.

    3. Przyjęcie porządku obrad.

    4. Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji Rady Powiatu.

    5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności za okres pomiędzy sesjami.

    6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zmian w budżecie Powiatu Buskiego w 2022 roku.

    7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie przeniesień w wydatkach budżetu Powiatu Buskiego
w 2022 roku.

    8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/345/2022 Rady Powiatu w
Busku - Zdroju z dnia 21 stycznia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Buskiego na lata
2022 - 2030.

    9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/351/2022 Rady Powiatu w
Busku - Zdroju z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie określenia zadań oraz podziału środków z Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przypadających według algorytmu w 2022 roku na realizację zadań
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Powiecie Buskim.

    10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/328/2017 Rady Powiatu w

https://bip.powiat.busko.pl/pliki/prawo_lokalne/protokoly/rady/2018-2023/2022_040.pdf
https://bip.powiat.busko.pl/pliki/prawo_lokalne/protokoly/rady/2018-2023/2022_040.odt
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Busku - Zdroju z dnia 13 października 2017 r. w sprawie nadania Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju.

    11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego Zespołu
Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju.

    12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie ustalenia opłat za usunięcie i przechowywanie
pojazdu usuniętego z dróg powiatu na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji
usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu.

    13. Sprawy różne i wolne wnioski.

    14. Zamknięcie Sesji.

 

Ad. 1

Obradom przewodniczył Andrzej Gądek  - Przewodniczący Rady Powiatu, który powitał zebranych   i  o  godz.  9.00  
otworzył   XL  Sesję   Rady   Powiatu   w   Busku  -  Zdroju.

 

Przewodniczący  Rady  Powiatu w Busku - Zdroju Andrzej Gądek, wypełniając obowiązek informacyjny wynikający z
art. 13 ogólnego rozporządzenia  o ochronie  danych,  poinformował, iż:

    • Administratorem danych osobowych przetwarzanych podczas obrad Sesji Rady Powiatu

w Busku - Zdroju jest Starosta Buski z siedzibą w Starostwie Powiatowym w Busku - Zdroju.

    • Sesja Rady Powiatu w Busku - Zdroju jest jawna,  a  dane  osobowe  przetwarzane będą w celu realizacji
obowiązku transmitowania i rejestracji obrad Rady Powiatu w Busku - Zdroju za pomocą urządzeń rejestrujących
obraz i dźwięk oraz ich udostępniania na podstawie art. 15 ust. 1a   ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie
powiatowym.

    • Obowiązek informacyjny w pozostałym zakresie został zrealizowany poprzez zamieszczenie go na stronie
internetowej administratora oraz na drzwiach sali, w której odbywają się obrady Sesji Rady Powiatu w Busku - Zdroju.

 

Ad. 2

Przewodniczący Rady Powiatu  Andrzej Gądek oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu
uczestniczy 18 Radnych (1 Radny nieobecny usprawiedliwiony), co wobec ustawowego składu Rady Powiatu
wynoszącego 19 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  uchwał  oraz decyzji. Listy
obecności Radnych oraz zaproszonych osób stanowią załącznik nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. 3

1. Radny Jan Bartosik zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad po pkt 5 pkt 6 w brzmieniu:  Informacja
Zarządu Powiatu o bezprawnym przywłaszczeniu środków finansowych przez Główną Księgową w Powiatowym
Centrum Pomocy Rodzinie w Busku - Zdroju.

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek oraz Starosta Buski Jerzy Kolarz zaproponowali, aby dyskusja w
powyższym temacie odbyła się w punkcie Sprawy różne i wolne wnioski.

Radny Jan Bartosik nie wycofał zgłoszonego wniosku. Jednocześnie zwrócił się z apelem do Starosty Buskiego: o
rezygnację z funkcji Starosty Buskiego, a nawet z mandatu Radnego Rady Powiatu. Pan Starosta swoją niemocą,
bezradnością utracił panowanie nad podległymi sobie jednostkami. Honoru nie wystarczy zadeklarować, podlega on
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udowodnieniu. Radny Jan Bartosik myśli, a nawet jest przekonany, że Starosta rozumie Jego apel.

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek poddał wniosek Radnego Jana Bartosika pod głosowanie:

za - 9

przeciw - 9

wstrzymał się - 0

 

Wniosek  nie został  przyjęty  przez  Radę  Powiatu

 

2. Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek, na wniosek Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - w
brzmieniu stanowiącym załącznik nr 3 do niniejszego protokołu - zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad
po pkt 12 pkt 13 w brzmieniu:

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie przekazania wniosków według właściwości.

Powyższy wniosek  został  przyjęty  przez  Radę  Powiatu  w  głosowaniu:

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0

 

3. Radna Teresa Krupska poinformowała, że jako Przewodnicząca Klubu Prawa i Sprawiedliwości omyłkowo skierowała
do Starosty Buskiego Jerzego Kolarza skargę na działanie i zachowanie Przewodniczącego Rady Powiatu w Busku -
Zdroju Andrzeja Gądka. Radna informuje i proponuje, aby pismo to skierować do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
Rady Powiatu.

 

4. Przewodniczący Zarządu Powiatu Jerzy Kolarz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad po pkt 13,  pkt
14  w brzmieniu:

 

14.  Podjęcie  uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta do
badania sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju za 2022 i 2023 rok.

Powyższy wniosek  został  przyjęty  przez  Radę  Powiatu  w  głosowaniu:

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0

5. Przewodniczący Zarządu Powiatu Jerzy Kolarz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad po pkt 14,  pkt
15  w brzmieniu:
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15.  Podjęcie  uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie wyrażenia zgody dla powiatowej jednostki
organizacyjnej na oddanie części nieruchomości w najem.

Powyższy wniosek  został  przyjęty  przez  Radę  Powiatu  w  głosowaniu:

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0

 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian z zachowaniem ciągłości numeracji.

 

Innych propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono.

 

Porządek obrad wraz z wprowadzonymi zmianami został przyjęty przez Radę Powiatu  w głosowaniu:

za - 17

przeciw - 1

wstrzymał się - 0

Ad. 4

Radny Stanisław Lolo, Radny Tadeusz Jewiarz oraz Radna Teresa Krupska nawiązali do wypowiedzi Przewodniczącego
Rady Powiatu Andrzeja Gądka z poprzedniej Sesji Rady Powiatu, który po wniosku złożonym przez Radnego Jana
Bartosika odnośnie przeprowadzenia kontroli w Domu Pomocy Społecznej w Zborowie, wyraził się: "Oni to według
siebie robią, myślą, że jak Oni robią przekręty to wszyscy tak robią". Powyższej wypowiedzi dotyczy też skarga, o
której informowała Radna Teresa Krupska. Radni zwrócili się z pytaniem o jakie przekręty chodzi z udziałem Radnych
Prawa i Sprawiedliwości?

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek wyjaśnił, iż wypowiadając powyższe słowa nie miał absolutnie na myśli
Radnych z Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Wypowiedź dotyczyła wojny i wydarzeń na Ukrainie. Była to luźna rozmowa
poza protokołem z Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu w oczekiwaniu na sporządzenie wniosku do głosowania. Jeśli
Radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości czują się w jakiś sposób dotknięci to Przewodniczący Rady Powiatu przeprasza.

 

Protokół  Nr  XXXIX / 2022  z  Sesji Rady Powiatu w Busku - Zdroju  z  dnia 28 października 2022 roku  został  przyjęty 
przez  Radę  Powiatu  w głosowaniu: 

 

za -17

przeciw - 0
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wstrzymał się - 1

Ad. 5

Sprawozdanie Zarządu  Powiatu  za  okres  międzysesyjny  tj. od  dnia  28 października 2022 roku do  dnia 9 grudnia
2022 roku, przedstawił Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz. W  okresie  tym   Zarząd   odbył  7  posiedzeń. 

Sprawozdanie   z   prac  Zarządu  Powiatu  z  działalności  w okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik   nr   4  do  
niniejszego  protokołu.

 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek  podziękował  za  przedstawione  sprawozdanie.

 

Ad. 6

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie  zmian w budżecie Powiatu Buskiego w 2022 roku.

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz omówił autopoprawkę wprowadzoną do w/w projektu uchwały.

  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały  wraz  z  autopoprawką  pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0

Uchwała Nr XL / 410 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie zmian w budżecie
Powiatu Buskiego w 2022 roku -  stanowi  załącznik  nr  5  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 7

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Busku - Zdroju w sprawie  przeniesień w wydatkach budżetu  Powiatu  Buskiego w
2022 roku.

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz omówił autopoprawkę wprowadzoną do w/w projektu uchwały.

  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały  wraz  z  autopoprawką  pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0
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wstrzymał się - 0   

Uchwała Nr XL / 411 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie przeniesień w
wydatkach budżetu Powiatu Buskiego w 2022 roku  -  stanowi  załącznik  nr  6  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 8

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/345/2022 Rady Powiatu w
Busku - Zdroju z dnia 21 stycznia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Buskiego na lata
2022 – 2030.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz omówił autopoprawkę wprowadzoną do w/w projektu uchwały.

  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały  wraz  z  autopoprawką  pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                                    

Uchwała Nr XL / 412 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany uchwały nr
XXXII/345/2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 21 stycznia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej dla Powiatu Buskiego na lata 2022 – 2030 -  stanowi  załącznik  nr  7  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 9

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/351/2022 Rady Powiatu w
Busku - Zdroju z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie określenia zadań oraz podziału środków z Państwowego
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przypadających według algorytmu w 2022 roku na realizację zadań
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Powiecie Buskim.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

    

 W związku z tym, że Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały  pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               
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za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                                    

Uchwała Nr XL / 413 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie  zmiany uchwały Nr
XXXIII/351/2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 18 marca 2022 roku w sprawie określenia zadań oraz podziału
środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przypadających według algorytmu w 2022
roku na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Powiecie Buskim - 
stanowi  załącznik  nr  8  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 10

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/328/2017 Rady Powiatu w
Busku - Zdroju z dnia 13 października 2017 r. w sprawie nadania Statutu Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

 W związku z tym, że Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały  pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

                                                                      wstrzymał się - 0  

                                                                                  

Uchwała Nr XL / 414 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr
XXXI/328/2017 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 13 października 2017 r. w sprawie nadania Statutu Zespołu
Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju  -  stanowi  załącznik  nr  9  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 11

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego Zespołu Opieki
Zdrowotnej w Busku - Zdroju.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

Radny Grzegorz Jankowski zwrócił się z niżej wymienionymi pytaniami i spostrzeżeniami:
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- Czy Szpital w Busku - Zdroju otrzymał refundację z Narodowego Funduszu Zdrowia dla szpitali, które nie osiągnęły
16% wzrostu wartości kontraktów? Jeśli tak to w jakiej wysokości?

- Czy lekarze obcokrajowcy pełniąc dyżury powinni  mieć do pomocy lekarzy z Polski?

- W w/w programie stwierdza się, że nastąpił wzrost kosztów, podczas gdy Szpital w Busku - Zdroju był covidowy.
Radny Grzegorz Jankowski zauważył jednak, iż w tym okresie Szpital otrzymywał różne środki finansowe  z
Narodowego Funduszu Zdrowia oraz darowizny.

- Radny ciesząc się z powstania nowego Oddziału Rehabilitacyjnego, który będzie służył Mieszkańcom, zwrócił się z
pytaniem odnośnie zachowania zasad i przepisów sanitarno - epidemiologicznych w zakresie usytuowania
powyższego Oddziału, który na powstać na części Oddziału Ginekologiczno - Położniczego.

- Odnośnie zapisów w programie w zakresie restrukturyzacji zatrudnienia, Radny zwrócił się z pytaniem - ilu lekarzy w
Szpitalu w Busku - Zdroju jest zatrudnionych w przedziale wiekowym 70-80 lat? Czy nie należałoby tu poszukać
pewnych oszczędności?

- Radny zwrócił uwagę na brak w Programie Naprawczym Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju informacji na
temat zadłużenia Szpitala w rozbiciu na kredyty, pożyczki, zobowiązania wymagalne, zobowiązania niewymagalne. W
programie brak również informacji jakie są rzeczywiste koszty odsetek od kredytów i pożyczek.

-  Radny zwrócił się z pytaniem czy jest konieczność zatrudnienia koordynatorki sekretarek?

- Radny zwrócił się z pytaniem o ile wzrosła liczba osób zatrudnionych w aptece szpitalnej w porównaniu do
obowiązujących norm?

- Radny zwrócił uwagę na nieaktualność strony internetowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju, bowiem
widnieją tam lekarze, którzy nie są już zatrudnieni.

- Radny zwrócił się z pytaniem czy Zarząd Powiatu i Starostwo Powiatowe powinno brać udział w zaciąganych przez
Zespół Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju kredytach? Czy Zarząd Powiatu powinien wyrazić zgodę w powyższym
zakresie? 

- Radny zwrócił się z pytaniem jakie są czynione w Szpitalu w Busku - Zdroju oszczędności w związku z trudną
sytuacją finansową?

 

Radny Jan Bartosik zwrócił uwagę, iż Program Naprawczy Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju, sporządzony
jest na dzień 30.09.2022 roku, rozliczone są więc 3 kwartały. Brak jest informacji na temat wyniku rachunku zysków i
strat za 10 miesięcy. Radny zwrócił się również z pytaniem jaki jest udział procentowy kosztów osobowych w łącznych
kosztach funkcjonowania Szpitala. Radny poddał pod wątpliwość wiarygodność zapisów w przedstawionym Programie
Naprawczym, bowiem czytając protokół z posiedzenia Rady Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej
z dnia 14.09.2022 roku, Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju podaje różne wysokości opłat za wodę i
ścieki, sam sobie zaprzeczając.

 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju Grzegorz Lasak odnosząc się do powyższych pytań
poinformował, iż  koszty wody i ścieków są różne co miesiąc, bowiem co miesiąc jest różne zużycie wody. Co do
kosztów płacowych i funduszu płac, Dyrektor stwierdził, iż w większości Szpitali w Polsce koszty osobowe, koszty
funduszu płac sięgają już nawet 80-90%. Na przestrzeni lat nastąpił tu wzrost. Jednak nie następuje wzrost
przychodów w stosunku do wydatków płacowych na które, żaden dyrektor nie ma wpływu. Powyższe wynika z
przepisów ustawowych. Odnosząc się do pytania o przedstawienie rachunku zysków i strat za 10 miesięcy Dyrektor
stwierdził, iż Program Naprawczy musi być przedstawiony w odpowiednim terminie ustawowym, nie można więc
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wpisać danych za 10 miesięcy. Dyrektor odniósł się również do wysokości starty finansowej w Szpitalu w Busku -
Zdroju, która nie jest wysoka i dotyczy głównie roku 2021. Dyrektor zwrócił uwagę, iż wynik finansowy za obecny rok
byłby dodatni albo zerowy, gdyby Szpital otrzymywał należne środki finansowe z Narodowego Funduszu Zdrowia i
gdyby nie skarga Związków Zawodowych złożona do Państwowej Inspekcji Pracy, która wydała nakaz naliczenia
dodatkowych kwot dla pielęgniarek i położnych. Płynność finansowa to zdolność Szpitala do regulowania zobowiązań
w skali roku. Ta płynność była zachwiana. Stąd też suwerenna decyzja Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki
Zdrowotnej w Busku - Zdroju o zaciągnięciu pożyczki i poinformowaniu o powyższym oficjalnie na posiedzeniu
Zarządu Powiatu. Odpowiadając na pytanie w zakresie czynionych oszczędności, Dyrektor  poinformował, iż od roku
2016, kiedy objął funkcję, zrealizowano wiele inwestycji proekologicznych. Są to na przykład: oszczędne oświetlenie
ledowe w całym budynku, wymiana kaloryferów na panelowe, wykonanie czyszczenia studni, dzięki czemu obniżono
rachunki za wodę i ścieki, przystąpiono do modernizacji Oddziału Chorób Zakaźnych, zbudżetowano poszczególne
oddziały szpitalne, wdrożono system korzystania z pracowników obsługi z centrum integracji społecznej, zakupiono
samojezdne maszyny do sprzątania. W przestawionym Programie Naprawczym wszystkie te  działania zostały opisane.
Dyrektor odniósł się również do realizacji decyzji nałożonych przez Straż Pożarną i Sanepid. Odpowiadając na pytanie
w zakresie apteki szpitalnej, a właściwie magazynu leków, Dyrektor poinformował, iż posiada on nadzór
farmaceutyczny, który kontroluje normy odnoście zatrudnienia i te normy w Szpitalu w Busku - Zdroju są spełnione. W
zakresie koordynatorki sekretarek medycznych, Dyrektor poinformował, iż jest to osoba, której na zasadzie
dodatkowego zakresu obowiązków powierzono koordynację nad wszystkimi sekretarkami medycznymi.  Powyższe
podyktowane zostało potrzebą zapewnienia ciągłości pracy sekretarek medycznych w przypadku absencji. W
odniesieniu do pytania w zakresie zadłużenia Szpitala, Dyrektor zobowiązał się do udzielenia Radnemu Grzegorzowi
Jankowskiemu szczegółowej informacji w formie pisemnej. Odnosząc się do tematu restrukturyzacji zatrudnienia,
Dyrektor stwierdził, iż jest ona już za nami. Dostosowywane jest zatrudnienie do ilości łóżek w Szpitalu, zgodnie
z obowiązującymi normami zatrudnienia. Personel niemedyczny dostosowywany jest według potrzeb, tak jak to miało
miejsce w okresie pandemii. Ważne jest, aby optymalnie wykorzystać personel, który jest zatrudniony w stosunku do
ilości pacjentów leczonych w danej placówce. Dyrektor stwierdził, iż w nowym roku nie jest przewidywana 
restrukturyzacja. Odnosząc się do usytuowania Oddziału Rehabilitacji Ogólnoustrojowej, Dyrektor zapewnił, iż
zachowane są wszelkie zasady sanitarno - epidemiologiczne na podstawie stosownej decyzji pielęgniarki
epidemiologicznej.  Oddział ten służyć będzie pacjentom wypisanym z Oddziału Ortopedii, którzy będą mogli
kontynuować leczenie i rehabilitację.  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju podkreślił, iż Szpital w
Busku - Zdroju, kiedy przekształcony został w covidowy, to w aspekcie finansowym tylko na tym tracił. Były problemy
z zabezpieczeniem personelu w związku z absencją chorobową. Dyrektor nie uzyskał wtedy wsparcia w postaci
personelu pielęgniarskiego z wówczas zamkniętego Uzdrowiska. Wtedy też zatrudniono opiekunki i pomoce medyczne.
Obecnie restrukturyzacja zatrudnienia dotyczy umów zawartych na czas określony i związana jest z tym, że Szpital
nie jest już covidowy. W dalszej kolejności Dyrektor przybliżył aspekt związany z zatrudnieniem lekarzy z zagranicy.
Lekarz obcokrajowiec, który pracuje w każdym podmiocie leczniczym w Polsce musi posiadać decyzję Ministra
Zdrowia na pracę. W tej decyzji określa się również obowiązek nadzorowania pracy takiego lekarza. Minister Zdrowia
podaje termin nadzoru i zależy to od specjalizacji. Oprócz tego Świętokrzyska Rada Naczelna wydaje stosowną opinię,
potwierdzając prawo wykonywania zawodu lekarza obcokrajowca. W przypadku pełnienia dyżurów jest możliwość, aby
fizycznie w Szpitalu na Oddziale był obecny jeden lekarz, a w domu pod telefonem drugi lekarz - wymiennie Polak i
obcokrajowiec. Odpowiadając na pytanie odnośnie refundacji środków finansowych przez Narodowy Fundusz Zdrowia,
Dyrektor potwierdził, iż taka refundacja nastąpiła i Szpital w Busku - Zdroju  otrzymał  ponad 1 milion złotych. Jest to
jednorazowa kwota, którą otrzymały Szpitale. Problem polega na tym, że Szpitale mają comiesięczne wydatki większe
niż uzyskiwane przychody z Narodowego Funduszu Zdrowia. To napędza spiralę zadłużania się Szpitali w Polsce.
Jednorazowe wsparcie nie powoduje poprawy kondycji finansowej Szpitali. Stąd tak ważne są nadwykonania, które i
tak Szpitale otrzymują z dużym opóźnieniem, nawet po 5 miesiącach. Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku -
Zdroju Grzegorz Lasak  stwierdził, iż Szpital radzi sobie świetnie, zna procedury,  poziom leczenia jest bardzo wysoki,
a opieka jest profesjonalna. Braki kadrowe lekarskie są  uzupełniane.  Dyrektor docenia również fachowość i
kompetencje lekarzy w przedziale wiekowym 70-80 lat.

 

Radny Grzegorz Jankowski wskazał, iż nie do końca czuje się usatysfakcjonowany wyjaśnieniami Dyrektora.
Przypomniał również fakt posądzenia Go o chęć likwidacji Oddziału Ginekologiczno - Położniczego w Busku - Zdroju,
choć nigdy nie miał takiej intencji. Dziś okazuje się, że 15 łóżek zostało na tym Oddziale zlikwidowanych.
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Starosta Buski Jerzy Kolarz odniósł się interpretacji przepisów prawnych w zakresie wyrażenia zgody dla Zespołu
Opieki Zdrowotnej na zaciągnięcie pożyczki lub kredytu. Ustawodawca szczegółowo określa kompetencje Zarządu
Powiatu i Rady Powiatu w powyższym zakresie. Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju zobowiązany
został do przestrzegania i stosowania powyższych przepisów. Odnosząc się do kwestii lekarzy w przedziale wiekowym
70-80 lat Starosta Buski stwierdził, iż zasilają Oni system zdrowia zarówno w Szpitalach jak i w Ośrodkach Zdrowia.
Starosta Buski Jerzy Kolarz podzielił się również informacjami omawianymi podczas Zarządu Związku Powiatów
Polskich w zakresie funkcjonowania służby zdrowia.

 

Radna Teresa Krupska odniosła się do spraw funkcjonowania i finansowania Szpitala w Busku - Zdroju. Stwierdziła, iż
Szpital w Busku - Zdroju nigdy nie był w komfortowej sytuacji finansowej. W 2016 roku, kiedy obecny Dyrektor objął
stanowisko, placówka tonęła w długach, wierzyciele domagali się spłaty zobowiązań. Wówczas ratunkiem był kredyt w
wysokości 10 mln zł, z terminem spłaty do 2026 roku. Potem była kolejna pożyczka na ponad 2 mln zł,  aby domknąć
budżet. W przedstawionym Programie Naprawczym brak jest zapisów,  na czym Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej
w Busku - Zdroju będzie chciał oszczędzać. Jest opis wszystkich Oddziałów szpitalnych, informacja o ilości łóżek i ilości
pracowników, ale brak jest informacji jakie będą oszczędności. Są do wykonania zaległe zalecenia nałożone
stosownymi decyzjami przez Sanepid i Straż Pożarną, które należy wykonać. Czy będzie to możliwe? Odnośnie
reorganizacji zatrudnienia, Radna podała przykład salowej zatrudnionej dotychczas na umowę zlecenie, która jest w
trudnej sytuacji materialnej i została zwolniona. Czy Dyrektor podejmując decyzję o zwolnieniu pracownika wczuwa
się w jego w sytuację materialną?   Radna odniosła się również do kwestii zatrudnienia lekarzy obcokrajowców i ich
braku znajomości języka polskiego. Zwróciła się również z pytaniem o wysokość wynagrodzenia lekarzy pełniących
dyżur pod telefonem. Odnosząc się do pożyczki zaciągniętej przez Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku -
Zdroju, Radna stwierdziła, iż Dyrektor winien o takim zamiarze poinformować Radę Społeczną działającą przy Zespole
Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju.

 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju Grzegorz Lasak poinformował, iż każdy lekarz obcokrajowiec
zatrudniony jest w Szpitalu na umowę o pracę i podlega pod przepisy Kodeksu pracy. Lekarze, którzy mają prawo
wykonywania zawodu i uzyskali nostryfikację specjalizacji w Polsce mogą przejść na kontrakt. Z reguły lekarze pod
telefonem to są lekarze kontraktowi, którzy mają ustaloną stawkę godzinową wynagrodzenia.  Zanim lekarz dostanie
z Ministerstwa Zdrowia prawo wykonywania zawodu w Polsce, włączany jest w pracę na danym oddziale jako pomoc
lekarska. Z chwilą uzyskania decyzji z Ministerstwa Zdrowia wówczas następuje zmiana umowy i pracuje jako lekarz.
Co do znajomości języka polskiego, tu rzeczywiście jest różnie, stąd podjęte zostały działania w kierunku nauki języka.
Odnosząc się do kwestii finansowej Szpitala, Dyrektor podkreślił, iż nie dostaje od organu tworzącego środków
finansowych, więc jest nie tylko z definicji samodzielny,  ale musi być też i samowystarczalny. Jeśli występuje
zachwianie finansowe to musi sobie sam poradzić. Na dziś Szpital nie przewiduje zaciągania ani pożyczek ani
kredytów. Dyrektor przypomniał, iż od roku 2016 do Szpitala wpłynęło prawie 19 mln zł z różnych projektów, dotacji,
w darowiznach, w sprzęcie, w realizacji wielu inwestycji.  Jeżeli Dyrektor uznał w Programie Naprawczym, że trzeba
wszystkie zobowiązania skumulować w jedno zobowiązanie rozłożone na kilka lat, to było to wówczas  najlepsze
optymalne rozwiązanie. Odnosząc się do sprawy zwolnień z pracy, Dyrektor zapewnił, iż stara się widzieć drugiego
człowieka i jego potrzeby. Redukcja zatrudnienia dotyczy 8 osób. Rozwiązanie umów zawartych na czas określony
dotyczy większej ilości osób. Z uwagi na to, że rosną rachunki za dostawy, Dyrektor musi szukać oszczędności. Jeśli
sytuacja finansowa Szpitala w Busku - Zdroju poprawi się wówczas możliwe będzie przywrócenie tych osób do pracy.

 

Radny Stanisław Lolo rozumiejąc, iż brakuje lekarzy i stąd potrzeba zatrudnienia lekarzy obcokrajowców, zwrócił się z
pytaniem o wysokość wynagrodzenia dla tych lekarzy, którzy  wymagają nadzoru?

 

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju Grzegorz Lasak poinformował, iż zgodnie z uzyskaną decyzją od
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Ministra Zdrowia lekarz obcokrajowiec, w świetle przepisów prawa jest lekarzem bez specjalizacji. Polski lekarz bez
specjalizacji również jest nadzorowany. Lekarze obcokrajowcy wchodzą w ruch pracy podmiotów leczniczych tak samo
jak Polscy lekarze bez specjalizacji. Jeżeli na dyżurze jest jeden lekarz to bez względu na to czy jest to obcokrajowiec,
czy Polak zawsze jest drugi lekarz pod telefonem. Dyrektor widzi potrzebę zatrudniania obcokrajowców z uwagi na ich
fachowość oraz możliwość  zabezpieczenia potrzeb dyżurowych na oddziałach mniejszym kosztem.

W odpowiedzi na ponowne zapytanie Radnego Jana Bartosika odnośnie podania wyniku finansowego Szpitala za 10
miesięcy 2022 roku, jako informacji istotnej dla Związków Zawodowych, Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku
- Zdroju Grzegorz Lasak poinformował, iż nie jest to możliwe, bowiem IV kwartał jest jeszcze weryfikowany i są
należności w Narodowym Funduszu Zdrowie, które jeszcze nie wpłynęły na konto  Szpitala.

 

Po zamknięciu dyskusji, Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały   pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:       

       

za - 15

przeciw - 1

wstrzymał się - 2                                               

 

Uchwała Nr XL / 415 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie zatwierdzenia
Programu Naprawczego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju -  stanowi  załącznik  nr  10  do  niniejszego 
protokołu.

 

Przewodniczący Rady Powiatu o godz 11:40 ogłosił 5 minutową przerwę, a po wznowieniu porządku obrad
przystąpiono do realizacji pkt 12.

 

Ad. 12

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie ustalenia opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu
usuniętego z dróg powiatu na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia
a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

 W związku z tym, że Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały   pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18
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przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                               

 

Uchwała Nr XL / 416 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie ustalenia opłat za
usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z dróg powiatu na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w
wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu -  stanowi  załącznik  nr  11  do 
niniejszego  protokołu.

 

Ad. 13

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie przekazania wniosków według właściwości.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Piotr Wąsowicz omówił w/w projekt uchwały, ze wskazaniem 
sposobu rozstrzygnięcia sprawy, szczegółowo opisanym w uzasadnieniu.

 

  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały   pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                                

Uchwała Nr XL / 417 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie przekazania
wniosków według właściwości -  stanowi  załącznik  nr  12  do  niniejszego  protokołu.

 

Ad. 14

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta do badania
sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju za 2022 i 2023 rok.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

     Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz omówił w/w projekt uchwały.
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  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały   pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                               

 

Uchwała Nr XL / 418 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie zatwierdzenia
wyboru biegłego rewidenta do badania sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju za
2022 i 2023 rok -  stanowi  załącznik  nr  13  do  niniejszego  protokołu.

 

Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił  1 minutową przerwę techniczną.

 

Ad. 15

Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  w  Busku - Zdroju w sprawie wyrażenia zgody dla powiatowej jednostki
organizacyjnej na oddanie części nieruchomości w najem.

 

     Przewodniczący  Rady  Powiatu  Andrzej Gądek otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

 

     Przewodniczący Zarządu Jerzy Kolarz omówił w/w projekt uchwały.

 

  W związku z tym, że pozostali Radni nie zabierali głosu, Przewodniczący Rady poddał projekt

   uchwały   pod  głosowanie.

Uchwała  została  przyjęta   przez  Radę  Powiatu w  głosowaniu:               

za - 18

przeciw - 0

wstrzymał się - 0                                                

 

Uchwała Nr XL / 419 / 2022 Rady Powiatu w Busku - Zdroju z dnia 9 grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody dla
powiatowej jednostki organizacyjnej na oddanie części nieruchomości w najem -  stanowi  załącznik  nr  14  do 
niniejszego  protokołu.
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Imienny wykaz głosowań przeprowadzonych podczas XL Sesji  Rady  Powiatu  w  Busku - Zdroju  w  dniu  9 grudnia
2022  roku  -  stanowi  załącznik  nr  15  do  niniejszego  protokołu.

 

     Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  Zbigniew Zioło uczestniczył w Sesji do godz. 12:10

 

Ad. 16

W sprawach  różnych  i  wolnych  wnioskach:

 

1. Członek Zarządu Powiatu Jerzy Kordos oraz Radny Stanisław Lolo zabrali głos w sprawie pozostawienia na 24
godziny pracy karetki w miejscowości Pacanów, która obsługuje nie tylko Gminę Pacanów, ale też gminy ościenne.
Każde życie jest ważne, a szybkość dotarcia do pacjenta jest bardzo istotna. Jeśli Wojewoda Świętokrzyski nie zmieni
decyzji o przywróceniu pracy karetki na 24 godziny, to Radni zwracają się z prośbą o zmianę dyżuru 12 godzinnego z
dziennego na nocny. 

 

2. Radna Bogusława Majcherczak nawiązując do wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji
Powiatu z posiedzenia w Warsztatach Szkolnych Zespołu Szkół Techniczno - Informatycznych w Busku - Zdroju,
zwróciła się z prośbą o podjęcie działań w zakresie rozeznania możliwości prawnych zakupu sprawnych
niezarejestrowanych samochodów z przeznaczeniem do prowadzenia testów na terenie Warsztatów Szkolnych. W
odniesieniu do powyższego Starosta Buski Jerzy Kolarz zobowiązał się do zgłoszenia powyższego zagadnienia podczas
Komisji Związku Powiatów Polskich.

 

3. W odpowiedzi na pytanie Radnego Jana Bartosika odnośnie skutecznego doręczenia zwolnienia dla byłej Głównej
Księgowej Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Busku - Zdroju, Starosta Buski Jerzy Kolarz poinformował, iż
wypowiedzenie to zostało odebrane przez członka rodziny. Odnosząc się do kolejnych pytań odnośnie zatrudnienia Jej
w Ośrodku Zdrowia w Nowym Korczynie oraz zbieżności nazwisk byłej Głównej Księgowej i Informatyka zatrudnionego
w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Busku - Zdroju, Starosta Buski Jerzy Kolarz poinformował, iż nie posiada
wiedzy w powyższym zakresie.

 

4. Radny Krzysztof Wojtaś zwrócił się z pytaniem odnośnie remontu drogi na odcinku Górnowola - Pawłów. W związku
z zakończeniem prac związanych z wyznaczeniem pasa drogowego, czy Starosta Buski rozważa wykonanie
dokumentacji, aby w przyszłości móc aplikować o środki finansowe zewnętrzne na remont tego odcinka drogi? W
odniesieniu do powyższego Starosta Buski Jerzy Kolarz poinformował, iż na dziś nie była rozważana taka możliwość.
Po rozstrzygnięciu obecnych przetargów i zawarciu umów, Zarząd Powiatu będzie analizował potrzeby remontów dróg
w poszczególnych gminach w miarę posiadanych środków finansowych.

 

5. Radny Piotr Wąsowicz zwrócił się z prośbą o określenie znaczenia Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej.
Radny zwrócił się z pytaniem na czym polega samodzielność tej jednostki i jaka jest różnica między innymi
jednostkami organizacyjnymi Starostwa? Jaki jest zakres uprawnień Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku -
Zdroju. Radny zwrócił się z prośbą o określenie zakresu prac wykonanych i tych do wykonania w zakresie realizacji
zaleceń Sanepidu i Straży Pożarnej.
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6. Radny Piotr Wąsowicz zwrócił się do Starosty Buskiego z pytaniem czy uda się zrealizować remont drogi w
miejscowości Młyny?

 

7. Radny Piotr Wąsowicz odniósł się do informacji, które ukazały się w lokalnych mediach gdzie stwierdzono, że: być
może zniknęło ponad milion złotych. Radny z oburzeniem odniósł się do artykułu, gdzie na jednej szali postawiono
trzy jednostki - I Liceum Ogólnokształcące w Busku - Zdroju,  Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Busku - Zdroju,
w których zdefraudowano środki finansowe i Zespół Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju, który zaciągnął pożyczkę na
ratowanie sytuacji finansowej w Szpitalu. Zdaniem Radnego jest to wypowiedź karygodna i być może zamierzona, bo
nie chodzi o to, aby podać prawdę tylko, aby stworzyć sensację. Powyższe potwierdził również Przewodniczący Rady
Powiatu w Busku - Zdroju Andrzej Gądek oraz Starosta Buski Jerzy Kolarz określając powyższe jako próbę
destrukcyjnego działania.

 

8. Starosta Buski Jerzy Kolarz odnosząc się do powyższych pytań poinformował, iż Samodzielny Publiczny Zespół
Opieki Zdrowotnej mówiąc najkrócej posiada osobowość prawną i ma możliwość samodzielnego zaciągania pewnych
zobowiązań. Odnosząc się do pytania odnośnie remontu drogi przez miejscowość Młyny Starosta Buski poinformował,
iż w pierwszej kolejności realizowane będą te odcinki na które posiadamy już pozwolenia na budowę. W dalszej
kolejności być może będzie projektowana droga w miejscowości Młyny - I etap od drogi krajowej do wyjazdu z Młyn. W
związku z zasłyszanymi informacjami o budowie firmy w miejscowości Młyny, która ma realizować również drogę
dojazdową, należy poczekać na rozwiązania w tym zakresie. Po rozstrzygnięciu obecnych przetargów i zawarciu
umów, Zarząd Powiatu będzie analizował potrzeby remontów dróg w poszczególnych gminach w miarę posiadanych
środków finansowych.

 

9. Radny Grzegorz Jankowski w imieniu Mieszkańców i Rodziców Uczniów I Liceum Ogólnokształcącego w Busku -
Zdroju zwrócił się  do Starosty Buskiego z pytaniem: Co się dzieje w sprawie I Liceum Ogólnokształcącego i czy są
szanse na oddanie Rodzicom pieniędzy? Radny wyraził stanowisko, iż Starosta Buski jako organ nadzorujący winien
przekazać jakiś Komunikat do Rodziców w powyższej sprawie.

 

10. Starosta Buski Jerzy Kolarz nie potwierdził informacji o wpłaconej kaucji i przebywaniu na wolności byłego
Dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego w Busku - Zdroju. Starosta Buski Jerzy Kolarz poinformował, iż wszystkim
Rodzicom, którzy zwracają się do Starostwa Powiatowego w Busku - Zdroju zawsze udzielana jest szczegółowa
informacja. Starosta stwierdził, iż dopiero postawiony akt oskarżenia i prawomocny wyrok Sądu spowoduje, że Powiat
będzie mógł podejmować dalsze działania. Na dziś te działania nie miałyby żadnej podstawy prawnej.

 

11. Odpowiadając na pytanie Radnego Tadeusza Jewiarza odnośnie realizacji inwestycji odcinka drogi Tuczępy -
Grzybów, Starosta Buski Jerzy Kolarz poinformował, iż wnioski zostały złożone do Funduszu Inwestycji Samorządowych
i obecnie czekamy na decyzję. Po pozytywnym zaopiniowaniu rozpisane zostaną przetargi i jeśli będą możliwości
finansowe zadanie to będzie realizowane.

 

12. Radna Teresa Krupska  poinformowała, iż w Powiecie Buskim dzieją się rzeczy nieciekawe, wręcz złe. Jest szereg
nieprawidłowości w jednostkach organizacyjnych Powiatu nad którymi  nadzór sprawuje Starosta Buski. Wydarzenia w
I Liceum Ogólnokształcącym w Busku - Zdroju i w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Busku - Zdroju źle
wpływają na opinię o Powiecie. Zdaniem Radnej Starosta Buski nadmiernie ufa pracownikom.  Znając te osoby winien
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zareagować w odpowiednim czasie, a tego nie zrobił. Radna Teresa Krupska chciałaby, aby Starosta Buski skierował
do Mieszkańców Powiatu komunikat wyjaśniający skąd powstały nieprawidłowości. Mieszkańcy oczekują powyższego
od Starosty Buskiego. Radna zwróciła się również z pytaniem o zaufanie Starosty Buskiego w stosunku do Dyrektora
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju. Radna określiła charakter Dyrektora jako specyficzny i nawiązała do
trudnej atmosfery pracy w Szpitalu. Na posiedzeniu Rady Społecznej padło stwierdzenie o używaniu przez Dyrektora
szantażu w stosunku do Pracowników, że: należy się wypisać ze Związków Zawodowych, to wówczas nie będą
zwalniani. Dyrektor wciąż o złą sytuację finansową  Szpitala  obwinia Narodowy  Fundusz  Zdrowia. Należy być
cierpliwym. Radni Rady Powiatu nie mogą dopuścić do tego, aby Szpital w Busku - Zdroju miał złą opinię. Należy
wszystko robić, aby Szpital zmienił oblicze. Radna przytoczyła również przykład sprzedanego budynku po byłej szkole
budowlance, a obecnie dzierżawionego dla potrzeb Szpitala, jako działania nieekonomicznego. Radna Teresa Krupska
odczytała pismo Klubu Prawa i Sprawiedliwości skierowane do Starosty Buskiego informujące o wycofaniu skargi na
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka w sprawie wypowiedzi na Sesji, w związku ze słowami przeprosin,
które skierował Przewodniczący Rady Powiatu.

 

13. Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek wyraził stanowisko, że jest wiele bardzo dobrych opinii o Szpitalu w
Busku - Zdroju, nie można więc mówić, że jest tylko źle. Każdy wie jaka jest sytuacja Szpitali w całym kraju.

 

14. Starosta Buski Jerzy Kolarz odnosząc się do wypowiedzi Radnej Teresy Krupskiej, stwierdził, iż współpraca opiera
się również na wzajemnym zaufaniu w stosunku do kierowników jednostek i pracowników. Czasem  dyrektorzy czy
pracownicy niestety zawodzą. Do takich sytuacji dochodzi w całej Polsce w różnych instytucjach. Zawodzą ludzie,
którzy nie myślą o skutkach swoich działań, które są bolesne dla nich,  dla ich rodzin, dla  społeczeństwa. Co do
Szpitala, Starosta zauważył, iż wygłaszane przez Radnych tezy też mogą budzić w Mieszkańcach niepokój.  Dyrektor
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju szczegółowo odpowiada na pytania Radnych i na bieżąco przedstawia
sytuację Szpitala. Przedstawiając te informacje publicznie, bierze odpowiedzialność za każde słowo. Starosta Buski
stwierdził, iż  ma zaufanie do Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju, bo bez tego nie da się
współpracować. Co do dzierżawy budynku po byłej szkole budowlance, tak często wypominanej, Starosta Buski raz
jeszcze poinformował, iż gdyby możliwe było przewidzenie pandemii wówczas obiekt, który niszczał nie zastałby
sprzedany. Środki ze sprzedaży przeznaczone zostały na budowę nowej szkoły w nowej lokalizacji i ta nowa 
inwestycja ma bardzo dużą stopę zwrotu.

 

15. Radny Jan Bartosik odniósł się do posiedzenia Rady Społecznej działającej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w
Busku - Zdroju z dnia 24 listopada 2022 roku, gdzie Przewodnicząca Związków Zawodowych oświadczyła, że Jej
zdaniem Dyrektor Szpitala dopuszcza się szantażu wobec pracowników: Jak pracownik wypisze się ze Związków
Zawodowych to Dyrektor cofnie rozwiązanie umowy o pracę. Radny zwrócił się z pytaniem  do Starosty Buskiego, co
zrobił z tą wiedzą, bowiem jest to duże obciążenie.  Radny Jan Bartosik odniósł się również do artykułu, o którym
informował Radny Piotr Wąsowicz. Stwierdził, iż nie odpowiada za tytuły gazet i pytania w tym zakresie należy
kierować do redaktora.  On sam był niedawno obiektem ataku w gazetach. Radny Jan Bartosik poinformował, iż nie
stawia tych trzech zdarzeń równolegle, a jedynie odniósł się do braku nadzoru ze strony Starosty Buskiego. Radny Jan
Bartosik przytoczył zapis z protokołu z Sesji Rady Powiatu w Busku - Zdroju, w którym nie neguje potrzeby
zaciągnięcia zobowiązań, jednak istotną sprawą jest potrzeba poinformowania o tym przed faktem Starosty i Radnych
Rady Powiatu. Radny dodał, że wszystko co dzieje się w podmiotach podległych dzieje się za wiedzą i zgodą Starosty
Buskiego. Gdyby było inaczej to jeszcze gorzej świadczyłoby o Staroście Buskim. Radny stwierdził, iż skoro Radni nie
są informowani o wszystkim, to być może zaciągnięte zostały przez Zespół Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju
kolejne zobowiązania.

 

16. Starosta Buski Jerzy Kolarz odnosząc się do zarzutów Przewodniczącej Związków Zawodowych w stosunku do
Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju wyrażonych na posiedzeniu Rady Społecznej, poinformował, iż
na posiedzeniu tym obie strony miały możliwość wypowiedzenia się. Starosta Buski uważa sprawę za zamkniętą. Jeśli
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któraś ze stron, czuje się w jakiś sposób szykanowana to może skierować sprawę do odpowiedniej instytucji, celem
dochodzenia swoich praw.  Starosta Buski Jerzy Kolarz wyraził zdziwienie przeświadczeniem Radnego Jana Bartosika,
że wszystko co się dzieje, dzieje się za zgodą i aprobatą Starosty. Dyrektorzy poszczególnych jednostek powiatowych
są samodzielni w swoich zakresach i kompetencjach. Samodzielnie realizują swoje zadania, w określonych sprawach
występując z wnioskami do Zarządu Powiatu.  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju na każde pytanie
zadane przez Radnych ma obowiązek odpowiedzieć rzetelnie. Również Starosta Buski zawsze bardzo szczegółowo
stara się przedstawiać na bieżąco wszystkie informacje związane z działalnością Powiatu Buskiego.

 

17. Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju Grzegorz Lasak odniósł się do kwestii wypowiedzi
Przewodniczącej Związków Zawodowych, informując, iż Radny Jan Bartosik  przytoczył wypowiedź niekorzystną dla
Dyrektora, a pominął wypowiedzi innych osób, które wyrażały pozytywną opinię. Jest to zamierzone działanie takie
samo  jak w przypadku artykułu w prasie, który miał przynieść konkretny wydźwięk i cel.  Dyrektor poinformował o
samodzielności  Zespołu Opieki Zdrowotnej w podejmowaniu decyzji, ale i pełnej odpowiedzialności za te decyzje. Jeśli
Szpital, który jest majątkiem powiatu dostaje naliczoną karę to nie płaci jej Powiat, lecz Dyrektor z własnej kieszeni. 
Decyzyjność równa się odpowiedzialności.  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku - Zdroju Grzegorz Lasak
udzielił odpowiedzi na pytanie Radnego Piotra Wąsowicza w zakresie realizacji nałożonych decyzji administracyjnych
pod rygorem zamknięcia. Wykonano remonty: Poradni Oddziału Gruźlicy i Chorób Płuc, Oddziału Gruźlicy i Chorób
Płuc, Traktu Porodowego na Oddziale Ginekologii i Położnictwa, Apteki w Szpitalu, Izolatek na Oddziale Wewnętrznym
i Oddziale Geriatrycznym, Recepcji, klatki schodowej przeciwpożarowej. Potrzeby to: budowa windy przy Oddziale
Płucnym, budowa windy przy budynku administracji, remont szatni. Obecnie trwają prace nad pomieszczeniami do
sporządzania dożywiania dojelitowego oraz i wiele innych.

 

18. Radna Teresa Krupska  zwróciła uwagę, iż często w wypowiedziach Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Busku
- Zdroju przewija się polityka. Dyrektor jest również autorem książki. Radna zwróciła się z prośbą do Dyrektora o
zaproszenie i zaprezentowanie pracy samojezdnej maszyny do sprzątania na sali chorych. Zdaniem Radnej żadna
maszyna  nie zastąpi pracy człowieka. Radna wyraziła podziw dla ciężkiej pracy pielęgniarek i salowych.

 

19. Starosta Buski Jerzy Kolarz Kolarz poinformował, iż w każdej jednostce jest samodzielny dyrektor, który odpowiada
za funkcjonowanie danego zakładu pracy. Narzucanie dyrektorowi sposobu  zarządzania nie jest dobrym pomysłem.

 

20. Radny Jan Bartosik poinformował, iż zawsze stoi po stronie pracowników, po stronie słabszych. Nawiązał do
działań sprzed 30 lat, kiedy jako działacz solidarności i szef dużej firmy wspierał działania mające na celu oddłużenie
Szpitala w Busku - Zdroju. Dziś posądzany jest o to, że chce wystawić negatywną opinię Szpitalowi, co jest nieprawdą.
Zaproponował udział mediatora w rozwiązaniu sporów w Szpitalu w Busku - Zdroju.

 

21. Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek zaproponował, aby na kolejnej Sesji Rady Powiatu  podjąć dyskusję
w zakresie rolniczego charakteru Powiatu Buskiego. Radny Grzegorz Jankowski, który jest jednocześnie Kierownikom
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji  Rolnictwa może służyć pomocą i udzielić niezbędnych informacji w powyższym
zaakresie. 

 

Ad. 17

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek dziękując wszystkim obecnym za
udział, po złożeniu życzeń z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  o  godz. 13.25  zamknął  XL  Sesję 
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Rady  Powiatu w Busku  -  Zdroju.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokół sporządziła:

Barbara Banaś

 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XL Sesji Rady Powiatu w Busku - Zdroju,
która odbyła się w dniu 9 grudnia 2022 roku. Dokładny jej przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Busku - Zdroju (
https://bip.powiat.busko.pl/index.php?c=article&id=5892)
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